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PROCES VERBAL

incheiat astizi, l4 noiembrie 2023, orele I6,00 in gedinla extraordinar[ de indatd a Consiliului Local al
Oraqului Sinaia, convocati de Primarul Oraqului Sinaia, in baza dispoziliei nr.365/14.11.2023, car.e s-a
desfEgurat in format electronic prin intermediul platformei Zoom.

La inceputul Eedintei, dna, Beatrice - Eugenia Rldulescu, Secretar General Oraq Sinaia, face apelul
nominal al consilierilor. Rezultd c6, la lucririle gedinJei sunt prezen{i l6 consilieri din cei l7 consilieri
alegi. Lipseqte motivat dna.cons.lstrate Iuliana.
Prezenla consilierilor la gedin{i s-a asigurat prin invitalie scrisd in care s-au nominalizat: data, ora gi locul
finerii qedinlei, precum gi ordinea de zi, anexd la prezentul proces verbal. Convocarea, impreund cu
documentele inscrise pe ordinea de zi au fost inaintate membrilor Consiliului Local, in format electronic.
La gedinld participd: Dl. vlad oprea, primarul oragului Sinaia, Dna. Beatrice - Eugenia Ridulescu,
Secretar General al oraqului Sinaia, Dna. Paula Vasile, qefserviciu Buget qi Resurse Umane, Dna. Cristina
Gheaug, consilier Cabinet Primar, Dl. Dumitrache Daniel, inspector Serviciul Politici Publice, D-na
Popescu Maria gi D-na Mititelu Elena Marilena, inspectori Compartiment Juridic, Contencios
Administrativ 9i AdministraJie PublicS, care asigu16 secretariatul qedinlei.
Preqedintele de gedin{I, Dl. Cons, David Remus, arata cI, pe proiectul ordinii de zi a qedin{ei de ast6zi
sunt trecute 7 puncte. Intreabi dacd mai sunt intervenlii pe marginea proiectului ordinii de zi.
Intrucat nu mai sunt observafii, preqedintele de qedinld supune aprobdrii proiectul ordinii de zi care se
aprob[ cu l6 voturi ,,pentru".
Se trece la pct' I - Aprobarea proceselor verbale ale qedin{elor Consiliului Local din l7 octombrie qi 02
noiembrie 2023.
intrucAt nu sunt observalii pe marginea acestora, preqedintele de qedinti supune spre aprobare procesele
verbale, care se voteazd cu l6 voturi ,,pentru".
Se trece la pct. 2 - Proiect de hotdrAre privind rectificarea bugetu lui de venituri $i cheltuieli pe anul2023.
Dl. Cons. Milo; C in ia cuvAntul ;i intreabd de ce este necesar sd se ia bani de la bugetul Colegiului
Mihail Cantacuzino qi sd se dea la Centrul Cultural Carmen Sylva.
Dna.Cons. Arieqan Aurora intervine precizdnd ci banii au fost luati pentru burse la gcolile generale.
Dna. Paula Vasile qef Serviciu Buget qi Resurse Umane menlioneazd c[, nu s-au luat fonduri de la
Iiceu, ci, suplimentarea pentru burse s-a facut de la capitolul de bunuri gi servicii - materiale.
Preqedintele de qedin(I supune spre aprobare proiectul sus mentionat care se aprobi cu l2 voturi
,, pentru", 2 ,,abyineri" (se ablin: dl.cons. Pavel Giorgini qi dna.cons.poponete valentina) ;i 2 voturi
"impotriv6"(voteazi impotrivd: dna.cons. Boldeanu Elena si dl.cons. Milog Calin).
Se trece Ia pct.3 - Proiect cle hotdr6re privind aprobarea dtcumentaliei te'hnice - studiu de fezabilitate
cu elemente DALI gi a principalilor indicatori tehn ico-econom ici pentru proiectul, ,,Regenerare urband
zona Zgarburei" .

Dl. Primar Vlad Oprea precizeazl, ce este un proiect cigtigat anul trecut in parteneriat cu Agenlia de
Dezvoltare Regionala Sud Mttntenia, pentru regenerare urbandin zona Zgarburei, care cuprinde parcuri



publice, zoni de promenadd qi un incubator de afaceri. Este un proiect arnplu, zona este o zond degradat6
care a fost recuperati de la Mefin SA Sinaia, in urma unui proces,
Dl, cons. Iosifescu Nicolae solicitd limuriri referitoare la acest proiect
Dl. primar menjioneaz[ ci este un proiect care s-a aprobat acum 2 ani, atunci cAnd s-a hot6rflt sd se facd
asocierea cu ADR 9i s-a cdgtigat pe fonduri europene direct la Bruxelles. Prin acest proiect se frnan\eaz1
proiectarea, iar dacd existd proiectarea, in primdva|d se poate depune proiectul pe noil. axe de finantare
care se deschid; sunt acele pt'oiecte prin care anumite autoritali locale sunt considerate investi{ii strategice,
iar acest proiect impreund qi cu alte proiecte care vor veni ulterior, au fost declarate strategice pe-ntru
Regiunea de Dezvoltare Sud Muntenia. Ele nu intrd pe axe de finanlare normal6, ci se depun direct cu
finanlare la Bruxelles. in cazul de faji, exist[ SF.-ul, urrndnd ca pdni in luna decembrie si se scoatd gi
proiectul tehnic pentru a nu se pierde banii.
Dl. cons. Milog cilin il intreabd pe dl.Primar vlad oprea, dac6 in acea zond vor fi Ei parcuri.
Dl. Primar Vlad Oprea men{ioneazl ca va fi un parc, o zond de prornenadd, o parcare qi un incubator
de afaceri, avdnd rolul de a-i incuraja pe sindieni sd facd diverse afaceri, urmind ca sd li se pund la
dispozi{ie spatii gratuite.
Dl. Cons.Miloq Cilin intervine gi sesizeazd ca la anexa "buget parteneri" aferenta hotdrArii de asociere,
exista o coloand cu valoare nerambursabil[ de 25,975.703,10 lei. lntreaba ce reprezinta aceasta suma
nerambursabila din coloanS?
Dl' Primar Vlad Oprea precizeazd c5, aceast6 valoare este finantarea pe care o dA Uniunea European6.
Dna. Cons. Boldeanu Elena consider[ cd in urma asocierii care s-a facut cu Agenlia de Dezvoltare
Regionald Sud Muntenia, au intrat mai multe proiecte nu nurnai proiectul pus in discu{ie, motiv pentru
care propune si se numeascd individual fiecare proiect.
Dl'Primar Ylad Oprea precizeaz[ ci cele afirmate de dna.cons. Boldeanu Elena nu au nici o legatur6 qi
nu fac obiectul disculiei cu proiectul inscris pe ordinea de zi care este un proiect aprobat de Comisia
Europeand acum 2 ani la Bruxelles. Celelalte proiecte care se vor face ulterioar, la momentul oportun,
vor fi discutate in Consiliul Local.
Dl' Cons. Iosifescu Nicolae pt'ecizeaza ca, pentru a intelege, rnembrii Consiliului local au nevoie de mai
mult timp pentru a le studia,2 ore nu sunt suficiente.
Dl. Primar Vlad Oprea justificd transmiterea cu intdrziere a proiectelor care sunt inscrise pe ordinea
de zi. Precizeazd c6, proiectantii le trimit pe ultima sutd de metri Ei existi niite termene limiti pentru a
depune proiectele, iar dacd nu se depurr pind la sfarsitul lunii decembrie, se iese din grafic qi si pierde
flnan{area.
Dl. Cons. Iosifescu Nicolae men{ion eazd cd, la proiectele de dezvoltare a oragului nu s-a opus nimeni
dar, consilierii au intrebiri pentru a fi lamurili.
Preqedintele de qedin{5 supune aprobdrii proiectul de hotddre sus menlionat care se adopt6 cu l3 voturi
"pentru" si 3 "ablineri" (se ablin: dl. cons. Marcoci constantin, dna.cons. poponete valentina qi dna. cons.
Boldeanu Elena).
Dl' Primar Vlad Oprea doregte s[ fie treculi norrinal in procesul verbal, consilierii care s-au opus
proiectului de dezvoltare a orasului.
Dl. Cons. Marcoci Constantin considerd ca trebuie treculi nominal, toli consilierii care s-au ablinut sau
au votat impotrivA la toate proiectele de hot6r6ri.
Se trece la pct. 4 - Proiect de hotdrAre privind aprobarea pa(icipdrii la Programul de finanlare
,, Sprij inirea investiJiilor in noi capacitdli de producere a energiei electrice produsd din surse regenerabile
pentru autoconsum pentru entitdtile publice, din cadrul ,,Plogramului -cheie l: Surse regenerabile de
energie qi stocarea energiei", finanJat din fonduri alocate Romdniei prin fondul pentru Modernizarea
(FM), a docurnentaliei Ei a indicatorilor ten ico-econonr ici pentru obiectivul de investilii ,, Construirea



unei capacitdfi de produclie a energiei electrice din surse regenerabile pentru autoconsum Orag Sinaia,
judelul Prahova"
Dl.Primar Vlad Oprea precizeazd ce este un proiect nou, revolulionar, in premierd in Romania, Se
doreste sa se producd un MW prin care sd se asigure independen{a energeticd, latoate instituliile publice,
clidirile Primdriei, qcoli, spital,.Centrul cultural, Gondoli gi iluminatul public. Afirmi ca, oragul Sinaia
se afld printre plimele UAT-uri care depun acest proiect, cAt de curdnd urmeaz[ sd se deschidd axa de
finanlare, s-a fdcut studiul de fezabilitate gi se va putea produce un MW, exact cdt o microhidrocentralA.
Dl.Cons. Iosifescu Nicolae precizeazd ca acest proiect a fost propus de USR, cdnd s-a discutat bugetul.
Este unul din cele 3 amendamente gi existd documentul depus, referitor la panourile fotovoltaiie pe
clidirile publice enumerate mai sus; r[spunsul executivului afostcd se lucreazf la acest proiect. Dl.cons.
aprccizeazd faptul ca s-a demarat acest proiect pentru cA viitorul il reprezintd curentul electric, nu gazul
instant. Reaminte$te ca au fost 3 amendamente propuse de USR Ia lista de investitii aferenta bugelului
local, unul cu pia{a, care se va propune din rrou qi unul cu internet la liber in tot oragul.
Dl. Primar Vlad Oprea precizeazd c[ sunt surse de internet in mai multe locuri, la Gondol6, in parcul
$tirbey,etc. Nu-gi aminteEte de proiectele propuse de USR. dar, va verifica in procesul verbal.
Dl.Cons. Miloq C5lin mentioneaza cd, din materialele consultate rezulta ci, la nivel de orag, existd un
consmun de l4l MWh, din acegtia 72 reprezinta consum iluminatul public qi 42 Spitalul din Sinaia, un
total de I l4 d in I 4 1 care se consuml exclusiv noaptea; intreabd daci vorn deven i prosumatori in conditiile
in care releaua se alimenteaza cu curent decAt ziua.
I sc dir cuvintul cllui.Viccprim a r Gheorghe lliidirran care precizeazd cd dl.cons. Miloq C[lin face o
confuzie intre puterea instalat5 qi consum.
Dl. Primar Vlad Oprea arata cd, proiectul
propriu al acestor institulii, important este
costurile.

acoperd in totalitate energia regenerabil6, adic6 consumul
ci prin irnplementarea acestui proiect, se vor acoperi toate

Intrucat nu mai sunt observa!ii pe marginea acestui proiect, preEedintele de qedin{i supune spre aprobare
proiectul de hotdrdre sus menlionat, care se aprobd cu l5 voturi ,,pentru,, qi o ,,ablinere;, (sJ abline
dl.cons.Marcoci Constantin).
Ia cuvintul dl.cons' Iosifescu Nicolae care precizeazd, ci, o solulie mai bund ar li un parc fotovoltaic,
care sd fie amenajat pe terenurile care exist[ in Sinaia.
Dl. Primar Vlad Oprea aduce la cunostinfd ci a studiat Si partea cu parcul fotovoltaic, existd un teren de
4000 mp , care este in zona Popicdriei pe care se afla conducta de gize gi care s-ar preta sa fie amenajat.
Ca sd f'urrctioneze, celulele trebuie s[ fie in apropierea unui post de irafo intrucdt cheltuielile de la postul
trafo, nu sunt eligibile. Daca s-ar amplasa pe alte terenuri, (exemplu cariera de gunoi), costurile ar fi
imense. Aceste cheltuieli, nu sunt cheltuieli supoftate din proiect, este suportata ao-"ar etectiv construirea
lor. Afirmd cd a studiat indelung acest ploces si a gdsit pdqunea din Baiuiui, dar, repetd, cheltuielile er.au
enorme, milioane de euro, care trebuiau suportate din bugetul local.
Dl.Cons. Nicolac Iosifeu precizeazd c[ asta va fi solulia la un moment dat, se va schimba legislafia,
directiva europeand o s6-i oblige pe cei care distribuie sd ia direct de la sursd.
Se trece la pct.S - Proiect de hotdrdre privind exercitarea,/neexercitarea dreptului de preemliune al
Consiljului Local Sinaia pentru irnobilul monument istoric, situat in Sinaia, str.Alexandru Vlahuta nr.
4(4A din LMI), cota de 18123 rlin apartamentul nr. 8, et.3, Tronson corp B, nr. cad. 2439g-c I -U6, inscris
in Lista Monumentelor Istorice din 2015, sub denurnirea de ,,Casa Augustin Mesian gi Dumitru pastia,,
cod PH-ll-m-B-16701 .

Dl. Preqcdinte de qedin{i David Remus propune neexercitarea dreptului de preem{iune a Consiliului
local pentru imobilul mai sus men{ionat. Supune aprobdrii proieitul de hotdrdre'sus menlionat cu



propunerea de neexercitare a dleptului de preem]iune, care se adoptd cu l5 voturi ,, pentru,' gi ,,o
ab!inere" (se abline dl.cons. Marcoci Constantin).
Se trece la pct'6 - Proiect de hotdrAre privind exercitarea/neexercitarea dreptului de preemliune al
Consiliului Local Sinaia, pentru imobilul monument istolic, situat in Sinaia, str.'Alexandrg Vlahut6nr. 4(4A din LMl),apafiament nr. 7, mandardd, Tronson corp A, nr. cad.243,9g-cl -U40, inscris in Lista
Monumentelor Istorice din 2015, sub denumirea de,,Casa Augusqin Mesian Ei Dumitru pastia,,cod pH-
II-m-B-16701. - \
Dl..Preqedinte de qedinfl, David Remus propune neexercitarea dreptului de preem{iune pentru imobilul
mai 

.sus 
men{ionat. supune spre aprobare proiectul de hotdrdre, care se adopti cu 1! voturi ,, pentru,, qi

"o ab{inere" (se ab}ine dl.cons. Marcoci Constantin).
Se trece la pct. 6 - Pl6ngere prealabild nr.27362125.10.2023 referitoare la Flotararea Consiliului Local
nr. 152117.10.2023.
Preqedintelc de Eedinta aratd. ca este vorba despre o informare.
Dl. cons Iosifcscu Nicolae consideri cd trebuie supusi la vot $i daca votul este pozitiv hotararea trebuie
revocatd.
DI. Pregedinte de qedin(5 supune la vot respingerea pldngeriiprealabile.
Dna. Cons. Aurora Arieqan intreabi de ce se voteaz6, dacd este o informare ?
Dl. PreEedinte de Eedin{i David Remus menlioneazd cd nu este o informare, recunoa$te ca s-a adresat
gregit.
Dna.Secretar General Beatrice Eugenia Ridulescu arata ca nu este o informare, ci este o plAngere
prealabilS. DacI ar fi fost proputrere de revocare a actului administrativ, se licea proiect de hotirAre, iar
propunerea Serviciului de Urbanism.este aceea de menlinere a hotdrdrii qi de respingere a pldngerii.
Dna' Cons. Boldeanu Elena.considerd c[ doamnei respective ise incalca un 

-arept 
pentru ca, din

experienta proprie $tie cd atunci cand se intocmesc acte de cadastru gi cartea funciara, topograful cere acte
de la Primdrie.
Dl. Cons. Remus David o contrazice, menlionand cd, specialistul cere acte de proprietate, iar cadastrul
se face in baza actelor de proprietate, nu de la primarie.
Dl. Primar arata cd, in referatul Serviciului de Urbanism spune foarte clar cd documentaliile cadastrale
de repozilionare nu au fost intocmite de Primarie, ci de citie un topograf autorizat. Refeiitor la aceasta
reprozilionare, doamrra trebuie si se adreseze la OCpl.
Pr-eqedintele de qedinfi propune. spre aprobare respingelea plAngerii care se aprobd cu l4 voturi ,,pentru,,
qi 2 "irnpotrivd" (voteazd impotrivl dl.cons. Iosifescu Nicolae gidna. cons. Boldeanu Elena).

in inchcicre, p re;ctl intele de;cdinti rnLrl(unte$tc celor prezen{i perrtru participar.e qi declari inchisc
lucrdrile qedinlei la ora 16,20.
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